
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 352 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 25. april 2006 
 

Spørgsmål 352: 
"Kan ministeren af- eller bekræfte, om der finder et officielt eller uofficielt 

samarbejde sted mellem de offentlige hospitaler og de 10 læger, der her-

hjemme praktiserer EDTA-behandling?" 

 

Svar: 
Til brug for besvarelsen af spørgsmålet har Indenrigs- og Sundhedsministe-

riet indhentet en udtalelse fra Sundhedsstyrelsen, der har oplyst følgende: 

 

”Sundhedsstyrelsen har ved forespørgsel til relevante sagkyndige ikke fået 

kendskab til eksempler på et sådant officielt eller uofficielt samarbejde, som 

– idet spørgeren ikke har konkretiseret arten – her forudsættes at angå en 

fast henvisningspraksis til EDTA-behandling. Enkeltstående eller lokale 

eksempler ville imidlertid, såfremt de forekom, ikke nødvendigvis være 

Sundhedsstyrelsen bekendt, idet dette ikke ville kræve Sundhedsstyrelsens 

godkendelse. Med forbehold for sidstnævnte vurderer Sundhedsstyrelsen 

ikke, at der finder et officielt eller uofficielt samarbejde sted mellem de of-

fentlige hospitaler og de 10 læger, der herhjemme praktiserer EDTA-

behandling.” 

 

Jeg skal henholde mig til denne udtalelse fra Sundhedsstyrelsen. 
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